
PROTOKÓŁ Nr 3/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 kwietnia 2013 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46. Od godz. 9.00 do godz.9.40 radni przebywali w Pilikach, w 
miejscu, gdzie jest położona działka Krzysztofa Żukowskiego w celu obejrzenia 
miejsca będącego przedmiotem skargi na działalność Wójta Gminy. Dalsza część 
posiedzenia odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
 
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.50. 
 
Prowadzący posiedzenie: STANISŁAW OLSZEWSKI – Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
6. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1.  
 
 
 



 
Porządek posiedzenia: 

 
 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXVII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski 
zwołaną na dzień 29 kwietnia 2013 roku:: 

a) Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla Gminy Bielsk Podlaski; 
b) Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 
c) Sprawozdanie finansowe Gminy za 2012 rok; 
d) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury za 2012 rok; 
e) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok; 
f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski (Saki); 
g) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za 2012 rok; 
h) Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi na działalność Wójta 

Gminy; 
2. Sprawy bieżące. 

 
Do pkt 1a)  

 Wniosek Wójta Gminy dot. oceny zasobów pomocy społecznej 
stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
poinformowała, że ocena zostanie przedstawiona na sesji przez Panią BARBARĘ 
CAR – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pytań nie zgłoszono. Do przedłożonego materiału uwag i pytań nie 
zgłoszono (opinia pozytywna). 
  
Do pkt 1b)  
 Zarządzenie Nr 16/2013 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 6 marca 2013 
r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok 
stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Temat omówiła Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA, przypominając, że sprawozdanie zostało dostarczone radnym na tyle 
wcześnie, że można było szczegółowo zapoznać się z nim. Zadeklarowała, że 
przedstawi go na najbliższej Sesji Rady Gminy. Dodała również, że wpłynęła już 
pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku dotycząca 
sprawozdania. 
 Pytań nie zgłoszono. Sprawozdanie radni zaopiniowali pozytywnie bez 
uwag. 
 
Do pkt 1c)  
 Zarządzenie Nr 21/2013 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 3 kwietnia 
2013 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminy za 2012 rok 
stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, 
że na sesji „absolutoryjnej” zostanie poddany pod głosowanie projekt uchwały w 



sprawie przyjęcia sprawozdania. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI zwrócił się do Pani Skarbnik o wyjaśnienie pojęć: „aktywa” i 
„pasywa”. NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że majątek  Gminy, 
środki pieniężne oraz należności są określane mianem „aktywa”, natomiast 
zobowiązania, które gmina ma do zapłacenia – są to „pasywa”. Oba pojęcia są 
wartościami księgowymi. 
    Innych pytań i uwag nie zgłoszono, a sprawozdanie zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 1d)  

Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2012 rok stanowi 
Załącznik Nr 5 do protokołu. Jego treść omówiła Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 1e)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 
na 2013 rok, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Poszczególne propozycje 
zmian omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Natomiast Pani 
Wójt dodała, że nie zostały jeszcze wprowadzone zmiany dot. „schetynówki” 
(budowa drogi Rajsk-Orzechowicze). Plac budowy przekazano wykonawcy 
inwestycji, a zakończenie realizacji przewiduje się na październik 2013 r. 
Przypomniała, że początkowo koszt inwestycji został oszacowany na ponad 6 mln 
zł, z czego 2.900.000 zł miała pochodzić z tzw. „schetynówki”, reszta 
zabezpieczona kredytem. W wyniku przetargu koszt inwestycji obniżył się. 
Inwestycja w 50% uzyska dofinansowanie ze „schetynówki” (2.200.000 zł). 
Zmiana w budżecie gminy uwzględniająca tą korektę zostanie wprowadzona na 
kolejnej sesji Rady Gminy. Pani Skarbnik dodała, że będzie przygotowana 
również  zmiana związana z wypłatą akcyzy. 
Dodatkowo radni zostali poinformowani o przewidywanych środkach na remont 
hydroforni Rajsk (opracowana dokumentacja, przetarg w trakcie przygotowań) 
oraz planach związanych z pozyskiwaniem środków na remont świetlic w 
Kotłach, Szastałach, Knorozach i Grabowcu. Wniosek dot. świetlicy w Grabowcu 
został jako pierwszy złożony w dniu 18 kwietnia br. Z tego tytułu uzyskał 
dodatkowe punkty. Pozostałe wnioski zostaną złożone w maju. Drobne remonty 
będą wykonywane z własnych środków (m.in. Orzechowicze, Widowo, Łubin 
Kościelny). WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że niektóre plany 
(wcześniej określane jako niemożliwe) zaczynają się realizować (hydrofornia 
Rajsk oraz droga Orzechowicze-Rajsk). Na podkreślenie zasługuje fakt, że gmina 
nie jest za bardzo zadłużona, udaje się natomiast pozyskać dużo środków 
pomocowych. Pani Wójt przekazała również bieżące informacje o  inwestycjach 
drogowych realizowanych wspólnie z Powiatem. Mówiła o dokumentacji na 
drogę Skrzypki Duże oraz zabezpieczeniu środków na drogę w Knorydach oraz 
uregulowanie stanu prawnego nieruchomości w związku z planowaną budową 



drogi w Pilikach.  Droga Truski-Koszewo jest przewidziana do realizacji 
wspólnie z Gminą Brańsk. Jeśli zapadnie decyzja o budowie drogi Knorydy – 
Mokre – do Starowsi, wówczas Powiat złoży wniosek na „schetynówkę” do 
realizacji w 2014 roku. Na bieżący rok jest tylko planowana naprawa odcinka 
będącego w najgorszym stanie. 
 Pytań i uwag nie zgłoszono. Omówione propozycje zmian zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 1f)  
  Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Bielsk Podlaski, położonej w obrębie gruntów wsi Saki stanowi Załącznik 
Nr 7 do protokołu. Temat przybliżył Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ 
ŁOZOWIK. 
 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 1g)  
 Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
za 2012 rok, stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu.  
 Pytań i uwag nie zgłoszono, sprawozdanie radni zaopiniowali pozytywnie. 
   
Do pkt 1h)  
 Wniosek Zastępcy Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie 
rozpoznania ponownej skargi Krzysztofa Żukowskiego na działalność Wójta 
Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała pismo, jakie skierowała do 
Przewodniczącego Rady Gminy, odnoszące się do zarzutów wniesionych przez 
Pana Żukowskiego. Pokazała radnym zdjęcia zrobione w dniach 12, 16 i 24 
kwietnia br., na których widoczny jest poziom wody na działce skarżącego oraz  
przyległym terenie. Radni przed posiedzeniem Komisji osobiście obejrzeli 
wskazaną działkę. Podczas dyskusji stwierdzili, że naprawa drogi nie naruszyła 
stosunków wodnych na tym terenie. Jeśli chodzi o poziom wody, sytuacja jest 
podobna również na innych polach, również tych, na których gospodarują radni i 
jest to adekwatne do tej pory roku. Zdaniem radnych nie zachodzi potrzeba 
budowania przepustu, a odwodnienie można zrobić wykopując niewielki rowek 
na końcu drogi. Doświadczeni rolnicy znają proste i niekosztowne w wykonaniu 
sposoby na odwodnienie zalanych pól. W związku z tym radni uznali, że skarga 
Pana Krzysztofa Żukowskiego jest bezzasadna, a projekt uchwały w tej sprawie 
zaopiniowali pozytywnie. 

 
Do pkt 2)  
 W sprawach bieżących poruszono następujące zagadnienia: 



a) Pani Wójt wystąpiła do radnych z pismem, w którym prosi o akceptację 
uruchomienia procedury polegającej na zleceniu opracowania symboli Gminy 
Bielsk Podlaski w postaci herbu, flagi i pieczęci herbowej. Przypomniała, że 
temat był poruszany na poprzednich posiedzeniach komisji. Omówiła ofertę Pana 
Gerarda Kucharskiego, który w przypadku wszelkich negatywnych uwag ze 
strony Komisji Heraldycznej co do poprawności projektu, zobowiązuje się do 
nieodpłatnego poprawienia wszelkich merytorycznych uchybień. Co prawda nie 
jest wymagane podjęcie przez Radę Gminy uchwały intencyjnej w tej sprawie, 
niemniej jednak wskazane jest, aby radni ostatecznie wypowiedzieli się co do 
tego, czy Gmina powinna mieć swój herb. Radny JERZY CHILKIEWICZ 
zdecydowanie podkreślił, że Gmina powinna mieć własny herb. Pozostali radni 
przyznali mu rację. W głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili zgodę na 
uruchomienie procedury związanej z opracowaniem symboli Gminy w postaci 
herbu, flagi i pieczęci herbowej. 
b) RAISA RAJECKA odczytała skierowany do Burmistrza Miasta Bielsk 
Podlaski protest mieszkańców w sprawie budowy drogi miejskiej do Hryniewicz 
Dużych oraz odpowiedź Przewodniczącego Rady Miasta Bielsk Podlaski na 
pismo Wójta Gminy w tej sprawie. Miasto deklaruje naprawę drogi poprzez 
przeprofilowanie oraz zagęszczenie w taki sposób, żeby była przejezdna. Pani 
Wójt dodała, że Gmina deklaruje pomoc finansową w realizacji inwestycji, a w 
2010 r. Miastu została przekazana gotowa dokumentacja. 
c) Pani Wójt poinformowała, że został rozstrzygnięty zorganizowany przez gazetę 
„Puls Biznesu” plebiscyt – Filary polskiej gospodarki. Wójt Gminy Bielsk 
Podlaski została nominowana jako jedna z dziesięciu w województwie podlaskim 
do tytułu Menadżera Roku. Zaprezentowała radnym dyplom, jaki otrzymała na 
uroczystości galowej w Warszawie. 
d) Radni zostali poinformowani o prowadzonych pracach związanych z 
publikacją historii miejscowości z Gminy Bielsk Podlaski na stronie internetowej 
Urzędu. Opracowania kilku miejscowości (wg kolejności alfabetycznej) można 
już przeczytać ze strony WWW. Poinformowała, że  w planie jest przygotowanie 
publikacji n/t gminnych inwestycji. Przy okazji Pani Wójt podkreśliła, że wiele z 
nich zostało zrealizowanych z wykorzystaniem kredytów. Uspokoiła 
jednocześnie, że zadłużenie Gminy jest na bezpiecznym poziomie. Radny 
LESZEK KAMIŃSKI zapytał, czy nie da się przyspieszyć w urzędzie procedury 
związanej z uzyskaniem warunków zabudowy, ponieważ jest coraz większe 
zainteresowanie działalnością gospodarczą na terenie Gminy.  Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA wyjaśniła, że jest dużo wniosków do rozpatrzenia, poza tym 
pewnych elementów obowiązującej procedury nie da się przyspieszyć, ponieważ 
są terminy, które wstrzymują procedurę na określoną liczbę dni. Zaapelowała, 
żeby nie zwlekać ze składaniem wniosków o ustalenie warunków zabudowy.  
e) Na prośbę radnego MIKOŁAJA NIKOŁAJUKA, Zastępca Wójta Gminy – 
ANATOL FILIPIUK przypomniał, jakie zasady dotyczące gospodarki odpadami 
będą obowiązywały od 1 lipca 2013 r. Radnemu głównie chodziło o pojemniki 
znajdujące się na cmentarzach. ANATOL FILIPIUK podkreślił, że w tych 
miejscach  odpady będą odbierane na starych zasadach i nie należy wypowiadać 



umowy z firmą, która dotychczas wywoziła śmieci.  Nowe przepisy dotyczą 
jedynie  nieruchomości zamieszkałych. 
f) Pani Wójt przekazała radnym informację o możliwości przystąpienia do 
konkursu na najlepiej zachowany zabytek wiejskiego budownictwa drewnianego 
w województwie podlaskim w 2013 roku. Wyjaśniła, że do konkursu można 
zgłosić ze swojego terenu nie tylko budynek mieszkalny, ale również ciekawe 
ogrodzenie lub studnię.  
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku tym JAN PAWLUCZUK 
o godz. 10.50 zamknął posiedzenie. 
 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Jan   PAWLUCZUK ......................................... 

(Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  BOROWSKI Andrzej ...................................... 

2. ŁOZOWIK Paweł  

3.  MAKSIMIUK Elżbieta ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

.................................. 

2. CAR Mikołaj .................................. 



3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 


